
Everdrup Bylaug 
Generalforsamling 

Onsdag d 3/4 2024 kl. 19,00 

I klubhuset – Nyvej 4 Everdrup 

Dagsorden ifl. Vedtægterne 

 

13 stk er mødt op incl bestyrelsen  

Dagsorden :  

1. Valg af dirigent. 

Ole smith  

2. Valg af stemmetæller. 

Mona  

3. Formandens beretning. 

Vedhæftet og oldermandens beretning godkendt  

Beretning generalforsamling 2023 

 

Huset 

20. januar 2023 var det 75 år siden Kong Ever blev 

opstillet i vores gadekær. 

På foranledning af Bylauget samlede vi vores 

samarbejdspartner med det formål dels for at 

fejre dagen, dels for at lave en aktivitet, der økonomistisk 

støtter samlingshuset. 

Samarbejdet forløb godt. 



Vi begyndte dagen med at fejre kong Ever med en sang 

ved gadekæret, hvor der var samlet 

omkring 50 mennesker. Efterfølgende var er kaffe og en 

lille en til halsen. En del af 

gæsterne benyttede lejligheden til at besøge ”kong Ever 

gravsted”. 

Om aftenen blev han fejret med manér. Vi var samlet 90 

mennesker til spisning i 

Samlingshuset. Desuden deltog efterkommere til ”kong 

Ever”. Der var lavet en lille 

udstilling om, hvordan statuen af kong Ever blev skabt og 

bragt til gadekæret og opstillet. 

Imellem retterne fortalte Asbjørn anekdoter om kong 

Ever. 

 

Ølsmagning februar 

Vi startede vanen tro med et velbesøgt Ølsmagning 

arrangement. Der deltog ca. 60 

personer. Der var en god stemning - ind i mellem rigtig 

god. Vi fik smagt på rigtig mange 

gode øl. 

 

Fastelavn 

I 2023 blev der holdt fastelavn, helt på samme måde som 

de foregående år. 



Efter en kort børnegudstjeneste, slog børn i alle aldre, løs 

på de stakkels tønder, som 

frivillige fra Aktivitetshuset havde hængt op. Bylauget 

sørgede for, udover at skaffe tønder, 

at der var præmier både til stolte konger og dronninger. 

Igen i år serverede Menighedsrådet kakao og 

fastelavnsboller i Cafeen i Præstegården og i 

Aktivitetshuset efter kampene. 

En vellykket eftermiddag. 

 

Sct. Hans bål 

Det er svært at forestille sig i denne vinter, når man 

sidder med fødderne i vand, at Sct. 

Hans bålet blev aflyst på grund af tørke. Men det blev det. 

Arrangørerne var enige om, at 

det ville være uansvarligt at tænde bålet. Der dukkede 

dog en gruppe mennesker op og 

deltog i den fælles spisning. Charlotte Roest holdt – ikke 

båltalen – men en Sct. Hans tale. 

Det gjorde hun til gengæld to gange. Først under 

spisningen, dernæst for den gruppe 

mennesker, der var mødt op i forventning om, at der var 

bål. 

 

Pigeaften september 23 



Dette arrangement blev aflyst på grund af for få tilmeldte 

 

Vinsmagning oktober 23 

Dette blev ligeledes aflyst 

 

Fælles flyer 

Bylauget Indkaldte til fællesmøde omkring samarbejde 

samlingshuset, Menighedsrådet, 

Aktivthuset og Bylauget. 

Juletræ. 

Bylauget påtog sig igen ansvaret for opsætning at byens 

juletræ. 

Den 26. november blev træet tændt til et arrangement i 

samarbejde med menighedsrådet. 

Efter en børnevenlig julekoncert kom børn og forældre 

ud til gadekæret, hvor medlemmer 

af Bylauget stod klar med varm kakao, gløgg og 

æbleskiver. 

Julemanden stod klar til at lege med børnene, tænde 

juletræet og uddele slikposer. 

Julemanden levede bestemt ikke op til vores 

forventninger, men de fleste hyggede sig. Og 

der blev taget rigtig mange selfies og fotos. 

Lucia aften. 



I samarbejde med Aktivitetshuset og Menighedsrådet har 

vi igen i år fejret Lucia. 

Askov rideskole kom med ca. 25 heste. Både rytter og 

hest var flot pyntet med lyskæder 

o.s.v. Der blev sunget sange og hygget. Heste og rytter 

fik lidt mundgodt med hjem, leveret 

af Bylauget. Menighedsrådet serverede efterfølgende 

dejlig varm suppe. 

 

Klubhuset 

I forbindelse med at kommunen ønskede at lave et 

sparekatalog, foreslog forvaltningen salg 

af klubhuset som en mulighed. Bylauget indkaldte til et 

fællesmøde, hvor der deltog ca. 20 

personer. På mødet kom forskellige løsningsforslag i spil 

– alt fra at opgive huset til at købe 

det. Der blev enighed om at foreslå en besparelse på 

tilskud til drift af huset mod at man får 

tilladelse til at opsætte en luft-til-luft varmepumpe. 

Vi hørte rygter om, at vores forslag var blevet 

enstemmigt vedtaget af byrådet. Men efter 

telefonisk opkald fik vi at vide, at huset stadig stod på 

salgslisten i ejendomscentret. Efter 

en konkret henvendelse til borgmesteren lød svaret, at 

der ikke er planer om at sælge 



huset. 

Der har ikke været så mange aktiviteter omkring huset 

udover de nævnte. Der er en lille 

smule udlejning af stole og borde. Der har været en 

enkelt børnefødselsdag. Få benytter 

motionsrummet, og vinter petanque og gymnastik har 

været aflyst 

Til slut 

En stor tak til Aktivthuset, Menighedsrådet og vores 

præst Lars Trafikgruppen, Kirsten for 

at passe Hjertestarten og Mona for at passe rosenbedet 

så flot. 

 

Poul d 3 april 24 

4. Regnskabsaflæggelse og godkendelse. 

Vedhæftet og godkendt  

5. Behandling af indkommende forslag. 

1. bestyrelsen udvides med 2 medlemmer -godkendt 

2. selv supplerende til bestyrelsen- godkendt 

6. Valg til bestyrelsen.  

Pernille  (Modtager genvalg) -genvalgt 

Trine       (Modtager genvalg)- genvalgt 

Poul  (Modtager ikke genvalg) 

Mona      (Modtager ikke genvalg) 



Kirsten stiller op til bestyrelsen -valgt ind i 

bestyrelsen 

7. Valg af suppleanter.   

2.Peter    (Modtager genvalg)-genvalgt 

3.Kirsten (Modtager genvalg)-genvalgt 

8. Valg af bilags kontrollanter. 

Lisbet      (Modtager genvalg)-genvalgt 

Jens         (Modtager genvalg)-genvalgt 

9. Evt.    

Ingen til til evt.                                                                             

10. MVH bestyrelsen 

Mødet hævet efter 27 min  


